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Voorzitter, 

 

Sinterklaas is bijna weer in het land: Tijd om de verlanglijstjes van vorig jaar te 

bekijken en een wensenlijstje voor komend jaar te maken. Sommige wensen van het 

verlanglijstje dat we samen hebben opgesteld zijn in vervulling gegaan, andere wensen 

zijn niet uitgekomen. Jammer van die “pop met vlechten in het haar” die we zo graag 

hadden gekregen: we kunnen het natuurlijk altijd weer opnieuw proberen. 

 

Ook in de raadszaal mogen we deze traditie gelukkig in stand houden: terugkijken naar 

de in het voorbije jaar gerealiseerde zaken, maar ook kijken naar dat wat we nog niet 

kunnen doorstrepen op het lijstje. 

 

Klimaatverandering. 

We hebben er allemaal de mond vol van, en maken ons allemaal zorgen om de 

gevolgen ervan. Waar wij ons zorgen om maken is het schijnbare gemak waarmee er 

binnen onze gemeente bomen gekapt worden. Bomen die ooit door de gemeente op 

een lijst geplaatst zijn, en als waardevol bestempeld werden, zijn na een nieuwe 

inventarisatie nu als risicovol aangewezen. Bomen die als natuurlijke airco in 

woonwijken fungeren, die bijdragen aan een gezonde waterhuishouding –niet geheel 

onbelangrijk in kernen die in een voormalig moerasgebied liggen-, bomen die die CO2 

vangen, bomen die zorgen voor een groene uitstraling en daardoor een prettige 

leefomgeving creëren. Waar komt dit verschil in waardering vandaan? 

 

Nu we het toch over waterhuishouding hebben, kunnen we de gemeente 

complimenteren met de nieuwe manier waarop er gekeken wordt naar de problemen 

die ontstaan door wateroverlast. In goede samenwerking tussen gemeente, inwoners 

die bekend zijn met de knelpunten, boeren en het waterschap zoeken we samen naar 

eventuele oplossingen. 

Jammer vinden we het wel dat er soms weinig controle lijkt te zijn op sommige 

projecten die gerealiseerd worden. De kwaliteit van de uitvoering laat in enkele 

gevallen te wensen over. Afvoeren worden niet aangesloten, water moet in sommige 

gevallen bergop stromen, waardoor buffers leeg blijven. Hoe gaat hier in de toekomst 

beter op gecontroleerd worden? Op water dat tegen de zwaartekracht in stroomt hoeft 

u immers niet te rekenen, ook niet in onze gemeente. 

 

Aan woningbouw wordt veel aandacht besteedt. Zowel in Bocholtz als in Simpelveld 

gaat er binnen afzienbare tijd flink gebouwd worden. Beide plangebieden betreffen 

inbreiding van duurzame nieuwbouw. Het buitengebied wordt gespaard, doordat er 

binnen de kernen gebouwd wordt. Graag zouden we zien dat ook in de toekomst 

zoveel mogelijk gebouwd wordt op locaties die nog vrij zijn, of vrij komen binnen de 

kernen. We hebben dit jaar mogen vernemen dat er gekeken wordt naar de zuidzijde 
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van de Markt in Simpelveld. Zijn er over de aankoop van het tankstation al 

vorderingen te melden? 

Hoe meer woningen we kwijt kunnen op de spaarzame grond, hoe beter. Hoe kleiner 

de woningen, hoe betaalbaarder, hoe energiezuiniger, hoe beter. Een win-win-win 

situatie naar onze mening. Hoe staat het met de benadering van partners voor de bouw 

van Tiny-houses? 

 

Er is een flinke slag geslagen bij de aanpak van verduurzaming van de bestaande 

woningen. We hopen dat de verlaging, of het schrappen, van de leges bij 

vergunningsplichtige verduurzaming van gebouwen er echt gaat komen. 

 

In het verleden is er op enkele plaatsen in de gemeente overlast geweest doordat 

meerdere panden in een straat in gebruik waren als slaapplaats voor arbeidsmigranten. 

Hoe is het nu met deze overlast gesteld, en welke aanpak van de problemen is er in het 

verleden geweest en zal er in de toekomst plaatsvinden. 

 

Bij de aanpak van de parkeerproblematiek wordt er al jaren gezocht naar oplossingen 

door het aantal parkeerplaatsen te vergroten. Hoe meer parkeerplaatsen, hoe kleiner 

het probleem. In onze ogen een vreemde redenering. Hoe meer parkeerplaatsen, hoe 

meer auto’s, hoe groter het probleem. Stimuleren van het fietsgebruik lijkt ons veel 

effectiever. Zorg ervoor dat inwoners hun fiets op druk bezochte plekken kunnen 

stallen. 

Sommige gemeentes ontwikkelen plannen om een deel van de parkeerplaatsen voor 

auto’s in te richten als parkeerplaats voor fietsen. Meer fietsen, minder auto’s, minder 

parkeerplaatsen voor auto’s nodig. Zou dat in onze gemeente niet ook een goed plan 

zijn? 

 

 

 

Voorzitter, 

 

de afgelopen jaren is veel werk verzet. Er hebben vele veranderingen plaats gevonden 

en er zijn diverse processen in gang gezet. Zo is er in pakweg 3 jaar tijd binnen de 

lokale driehoek een nieuwe griffier, een nieuwe burgemeester en staat er momenteel 

een vacature open voor een gemeentesecretaris. Dit vraagt veel, maar als het goed is 

geeft dat ook veel. Zo blijkt dat de medewerkers vd gemeente Simpelveld erg 

betrokken zijn met het wel en wee van onze gemeente. Dat blijkt aan de vele 

deelnemers aan de klankbordgroepen; ze willen graag mee denken èn hun bijdrage 

leveren aan het veranderproces. Onze complimenten gaan uit aan de hele organisatie! 

Immers betrokken personeel, presteert meer. En voor goed personeel moet je ook goed 

voor zorgen. Een gezonde school is er al binnen onze gemeente. Maar doen we ook het 

juiste voorbeeld geven? Doen we voldoende fruit eten? Is het College bereid om te 

onderzoeken of deze behoefte binnen de gemeente leeft? Er zijn diverse initiatieven bij 
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buurgemeentes. Hoe kijkt het College er tegenaan om lokaal geteelde fruit aan ons 

personeel aan te bieden? Is het College bereid om ongeveer 1 euro per week per 

personeelslid te investeren? Twee stuks fruit per dag schiet er wel eens in. Het 

aanbieden daarvan is een goed begin. Voor bij het lager en in het gemeentehuis, 

stimuleert u meteen lokale ondernemers en stelt u de gezondheid vd mens en 

omgeving centraal. Daarom biedt het CDA Simpelveld-Bocholtz u allen na dit eerste 

termijn een appeltje aan. Want soms gaat het om een klein gebaar. 

 

Ook het Mantelzorgcompliment is er weer als blijk van waardering voor onze toppers 

in onze samenleving. En de Kerst-voucher voor de personeelsleden vd gemeente 

Simpelveld is een mooi en praktisch cadeau. Daarnaast een dankbaar geste aan lokale 

ondernemers alwaar ze te verzilveren zijn. 

 

Onze gemeente is de veiligste fietsgemeente van Nederland. Dat willen we graag zo 

houden. De uitdagingen liggen met name bij onze buurtgemeentes. Goed om in 

gezamenlijkheid in overleg te treden. Dames en heren, het wordt steeds vroeger 

donker. Het is niet duidelijk dat er meer mensen met hun hond gaan wandelen 

aangezien de hondenbelasting zo goed als eraf is en eraf gaat. Desalniettemin gaat 

onze fractie zich sterk maken om regio-breed een campagne op te zetten om 

wandelaars bewust te maken om beter zichtbaar te zijn bij tegenliggers, dus 

buitenbocht nemen! Wellicht dat er bij Visit Zuid-Limburg en/of bij de LLTB-

campagne Goed Gezien aansluiting gevonden kan worden. 

 

Woningbouw en Grondbeleid zijn bijna onlosmakelijk van elkaar. Er staan vele 

opgaven op ons te wachten. Het algemeen belang staat in deze voorop. Er zijn diverse 

routes om tot aankoop van gronden te komen. Kan het College toelichten welke 

maatregelen er worden genomen om tot gedwongen verkoop bij tegenpartij te 

voorkomen? En hoe dat op de meest Christelijke wijze -in de allerhoogste 

uitzondering- tot uitvoering komt? 

 

Burgerparticipatie is en blijft belangrijk. Ontbijt met de burgemeester, de 

Wijkschouwen, " An der dusch met Andrea" en de diverse overleggen met 

belanghebbenden over diverse thema’s waaronder wateroverlast rondom de kerk 

Simpelveld en het sportklimaat in De Klimpaal zijn daar een mooi onderdeel van. Ook 

is Democracity na de Corona perikelen weer opgepakt en zal de Raad in de toekomst 

hierbij meegenomen worden. Ook wordt het opzetten van een Ondernemersvereniging 

warm ontvangen. Wederzijds informeren en raadplegen zijn wel de kernwoorden. 

Vandaar dat CDA Simpelveld-Bocholtz bij het standpunt blijft om live de 

raadsvergaderingen te kunnen volgen, waar je ook als burger, ondernemer, verenging 

of welke geïnteresseerde op de wereld dan ook bent. De jeugdraad komt er ook aan. 

De kracht van onze gemeente in groot denken, klein doen. Bij het begin beginnen en 

verder kunnen uitbouwen. Om alle raads- en commissieleden te informeren en te 

inspireren wil ik hen graag allen vragen om deel te nemen aan het Limburgse 
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Kinderbestuurdersdag op 17 januari aanstaande. Kunnen we het College vragen om dit 

als educatief programma te faciliteren? Om vervolgens aansluitend in gezamenlijkheid 

te evalueren? Om leermomenten van andere gemeentes te implementeren? 

 

 

Voorzitter, 

 

Zoals we wellicht allemaal weten broeit er de laatste tijd in de gedachten van sommige 

groeperingen in onze samenleving steeds meer een haat tegen bepaalde 

bevolkingsgroepen. De oorlog in het midden oosten heeft hierop alleen maar een 

versterkende werking. 

Ook in onze eigen gemeente lijkt het er op dat het extreem rechtse gedachtengoed 

weer een voedingsbodem heeft gevonden. 

Uitingen hiervan, zoals: “Anti Antifa”, “Run antifascum”, “Eigen volk eerst” en “PJP” 

baren ons ernstig zorgen. Het heeft even geduurd, maar gelukkig zijn op enkele 

plaatsen deze leuzen verwijderd. Nu zijn het niet zozeer deze uitingen die ons zorgen 

baren, maar meer de groeperingen die hier achter zitten. Heeft het college zicht op 

deze organisaties, en zo ja hoe denkt men grip te krijgen op deze groeperingen zodat 

deze in de toekomst niet nog meer haat kunnen zaaien, met alle gevolgen van dien? 

 

 

 

Aan het einde van dit betoog mogen we constateren dat er enkele zaken van het 

verlanglijstje afgestreept kunnen worden. 

Die letter van banket hebben we inmiddels gekregen en daar zijn we ontzettend blij 

mee. Nu de “pop met vlechten in het haar” nog. 

 

Tot zover in eerste termijn. 

 

 


